
Skolebestyrelsesmøde den 15. august 2022 
 
Tidspunkt: Kl. 19.00 til 21.00 
 

Deltagere Forældrerepræsentanter: Anny Birgitte Kristensen, Charlotte Langerskov, Amal Beydas, 
Jesper Bjørn Bak, Per Bregner Carlsen, Christian Christiansen og Annemette Wullum. 

  

 Medarbejderrepræsentanter: Hanne Mortensen og Helle Holm 
  

Elevrådsrepræsentanter:  
 

Ledelsen: Lars Kirk (skoleleder) 
  

Afbud:  
 

Mødeleder: Jesper Bjørn Bak 

Referent: Lars Kirk 
 

Emne Bemærkninger  
1. Godkendelse af ref. 

Fra mødet den 16. 
maj 

Godkendt. 19.00-
19.05 

2. Elevrådet Bortfalder, da det nye elevråd ikke er valgt endnu.  

3. Økonomisk struktur 
og aktuel status 

Status pr. 30. juni gennemgået (systemet opdaterer ikke i juli 
måned). Vi balancerer fortsat med et lille overskud. 
Der blev udtrykt ønske om en kolonne i oversigten, som viser det 
oprindelige budget, da det er lidt svært at forholde sig til et 
kommunalt budget, som hele tiden ændres. 
 

19.05-
19.25 

4. Aakjærskolen og 
integration i 
midtbyen 

DSA-undervisning øget i dette skoleår. 
Høringssvaret afleveret som svar til udvalget efter vores 
dialogmøde, nu bliver det spændende at se, hvordan 
imødekommenheden udmøntes. 
 

19.25-
19.35 

5. Den kommende 
skolestrukturproces 

Debatten om skolestruktur sparkes for alvor i gang nu, der er 
indkaldt til borgermøder og møder for ledere i uge 33. 
Skive Midt Mødes har taget initiativ til at invitere midtbyens skole- 
og dagtilbudsbestyrelser forud for borgermøderne, allerede tirsdag 
d. 16/8 kl. 17. 
Er der noget, vi i bestyrelsen kan forberede allerede nu? 
Hvem deltager fra bestyrelsen 16/8? Jesper  
Hvem deltager fra bestyrelsen 23/8? Amal og Annemette 
Se i øvrigt referater fra referencegrupper på skive.dk (søg efter 
referencegruppe) 
Nøgleord: 
Definitionsmagten 
Argumentet om et skoletilbud i midtbyen – med liv i byen og 
varetagelse af inklusionsopgaven. 
Ingen ønsker et udsultet skolevæsen. 
Tage udvalget på ordet og arbejde for økonomi til forbedringer – 
det kan man også få ved at fylde skolen op. 
 

19.35-
19.50 

6. Konstituering af 
skolebestyrelsen 
2022-24 

Jesper er formand. 
Vi skal have fundet en næstformand. 
Charlotte er valgt. 
 
Kontaktpersoner for årgangene: Nedenfor er årgangene fordelt, og 
bestyrelsen tilstræber at deltage på forældremøderne. Her gives en 
kort introduktion til skolebestyrelsens arbejde, og der åbnes op for, 
at man kan kontakte bestyrelsesmedlemmet med ideer eller 

19.50-
20.00 



spørgsmål – hvis man er utilfreds med noget, er det dog altid 
barnets lærer, man kontakter først. 

0. Amal (møde 29/8) 
1. Jesper (møde 14/9 kl. 16.30)  
2. Måske Annemette (møde 7/9 kl. 16.30) 
3. Amal (dato aftales i næste uge) 
4. Måske Annemette (møde 15/9) 
5. Jesper (møde 12/9) 
6. Christian  
7. Christian (møde 22/8) 
8. Anny og Charlotte (møde 15/9) 
9. Per (møde 6/9) 

 

7. Revideret 
mødekalender 
2022-23 

Da høringsperioden for skolestruktur løber fra d. 7/11 – 6/1 er 
møderækken her tilrettet, så vi sikrer os, at vi har 2 møder i løbet af 
høringsperioden: 
15/8 
20/9 
12/10 
17/11 
12/12 
7/2 
22/3 
20/4 
15/5 
14/6 
Vedtaget. 
 

20.00-
20.10 

8. Skolens 
pædagogiske 
værdigrundlag 

Drøftelse 
 
Baggrund: Drøftelsen skete med udgangspunkt i flg. fra 
bestyrelsesmødet 23. marts: ”Et bestyrelsesmedlem har 
viderebragt nogle konkrete utilfredsheder ift. skolens pædagogiske 
linje. Det har ført til, at punktet ”Skolens pædagogiske 
værdigrundlag” er sat på til bestyrelsesmødet i maj.” 
 
Oplæg fra skolelederen: 
Skolens værdigrundlag udgøres af ordene: 

 fællesskab – læring – udvikling – bevægelse – trivsel. 
Værdigrundlaget suppleres af flg. ”mission statement”, som blev 
vedtaget ifm. en proces om branding i 2019: 

 Aakjærskolen er skolen for alle. Vi skaber læring for det 
hele menneske med mangfoldighed og internationalt udsyn. 
Vores elever dannes og uddannes til ansvarlige og robuste 
unge mennesker, der hviler i sig selv og arbejder for at 
gøre verden til et bedre sted. 

Inden vi sætter gang i en omfattende proces, der skal munde ud i et 
pædagogisk værdigrundlag, bør det overvejes, om den 
pædagogiske tilgang allerede er implicit defineret i ovenstående og 
Folkeskoleloven. Hvis der er uoverensstemmelse mellem 
grundlaget og skolens praksis, er det skolelederens opgave at 
sørge for at bringe skolen i tråd med grundlaget. Det vil altid være 
bedst at gå til den enkelte lærer først, men hvis det, mod 
forventning, ikke kan løses i den dialog, er næste skridt 
skolelederen. 
 
Udpluk fra debatten: 

20.10-
20.40 



 Mission statement giver meget mere mening end 
værdigrundlaget. Det burde stå der. Det er personalets 
opgave ud fra værdigrundlaget at tegne den pædagogiske 
linje 

 Det der er vigtigt, er at tingene bliver italesat, at man 
mærker et ”fordi” der henfører til en værdi, så det bliver 
brugt aktivt, fx ud på et forældremøde, hvor et tiltag 
begrundes med en værdi 

 Værdigrundlaget / mission statement er det vi gerne vil 
kendes for 

 Pas på vi ikke skyder gråspurve med kanoner. Har man 
forsøgt en dialog? 

 Nogle af de oprindelige udsagn, som blev fremført på 
mødet 23. marts, blev repeteret. De fleste 
bestyrelsesmedlemmer havde svært ved at genkende dette 
syn på skolen, og satte spørgsmålstegn ved, om det er 
repræsentativt. 

Det blev besluttet ikke at starte en proces ift. pædagogisk 
værdigrundlag. Forældre kan henvende sig til Lars og starte den 
konkrete drøftelse derfra, det giver en chance for at gå ind sagen, 
og vil give en mulighed for et overblik over omfang og dybde. 
Derudover forsøger Lars at tydeliggøre mission statement og 
værdier på hjemmesiden og over for forældre. 
 

9. Meddelelser 
(Orienteringspunkt). 

Boldene er genetableret i rekordfart af Vagn Tanderup – stor 
tilfredshed, og skolen sender en kurv. 
Høringssvar vedr. idrætsklasser: en del skolebestyrelser har valgt 
at kommentere negativt på tildelingsforslaget. Oversigt udleveret. 
 

20.40-
20.50 

10. Evt. Spørgsmål vedr. mulighed for køleskab i en klasse. Det findes i 
nogle klasser, men ikke alle. 
Vandautomaten: bedre placering afprøves 
Lejrtur for 8.? 
Sensommerfest: facebook-opslag! Mad fra det meste af verden 
m.m. 
 

20.50-
21.00 

11. Kommende 
punkter. 

 20/9: Rekruttering af viceskoleleder – drøftelse af proces 
og nedsættelse af ansættelsesudvalg. Oplæg v. Lars 
 

 

 
Referatet godkendt: 
 
 
_____________________________ _______________________________ 
Per Bregner Carlsen Amal Beydas 
 
 
_____________________________ _______________________________ 
Annemette Wullum Anny Birgitte Kristensen 
 
 
_____________________________ _______________________________ 
Christian Christiansen. Charlotte Langerskov 
 
 



_____________________________ _______________________________ 
Jesper Bjørn Bak. Helle Holm, medarbejderrep. 
 
 
_____________________________  
Hanne Mortensen, medarbejderrep.  
 
 
 
Referatet læst: 
 
 
_____________________________ 
Lars Kirk, skoleleder 
 
 
Kommende bestyrelsesmøder: 
20. september 
12. oktober 
17. november 
12. december 
7. februar 
22. marts 
20. april 
15. maj 
14. juni 
 


